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З А П И С Н И К 
 52. сједнице Представничког дома   

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
  одржане 18. фебруара 2005. године 

 
 Сједница је почела у 10,05 часова. Присуствовало је 36 посланика. Одсуство су оправдали: Азра 
Хаџиахметовић, Филип Андрић, Селим Бешлагић, Младен Поточник, Ибрахим Ђедовић и Елмир Јахић.                                    
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министар Никола Радовановић и замјеник 
министра Харис Башић.                                                                                                              
 Сједницу су  пратили Маја Рибар и Сања Станојевић – ОHR и Мирсад Жига – америчка амбасада.                                
 
 У уводним напоменама предсједавајући Дома Шефик Џаферовић образложио је измјене и 
допуне предлога дневног реда у односу на предлог који су посланици добили у позиву за сједницу.  
 
 У дискусији поводом предлога дневног реда учествовали су: Златко Лагумџија, Јозо 
Крижановић, Милорад Живковић, Сеада Палаврић, Љиљана Милићевић, Момчило Новаковић, Хазим 
Фелић, Винко Зорић, Иво Миро Јовић, Никола Шпирић, Сеад Авдић, Петар Кунић, Мирсад Ћеман и 
Бериз Белкић. Секретар Дома Бранка Тодоровић објаснила је одредбе  Пословника, везано за предлог 
Златка Лагумџије да се у дневни ред уврсти доношење закључка о обустављању процедуре о 
Предлогу закона о правима и дужностима чланова Парламентарне скупштине БиХ, у складу с 
Резолуцијом, усвојеном на Дому 8. септембра 2004. године.  
 
 Након дискусије, предсједавајући је на гласање дао предлоге за допуну дневног реда, које су 
изнијели Златко Лагумџија, Јозо Крижановић, Милорад Живковић и Петар Кунић. 
 Предлог Златка Лагумџије – да се у дневни ред, као 3. тачка, уврсти доношење закључка 
о обустављању процедуре о Предлогу закона о правима и дужностима чланова Парламентарне 
скупштине – није усвојен. За предлог гласало је 6, против 22, уздржало се 7 посланика.  

Дом је усвојио други предлог Златка Лагумџије – да се у дневни ред, као 12. тачка, уврсти 
информација Савјета министара о реализацији закључка о припреми допуна Закона о 
акцизама – које су требале бити припремљене до 31. јануара 2005. године.  За овај предлог  
гласало је 19, против 8, уздржало се 8 посланика. 

Јозо Крижановић предложио је да се у дневни ред уврсти иницијатива коју је он поднио 14. 
фебруара – да се оформи комисија за утврђивање текста химне Босне и Херцеговине. Стављајући 
овај предлог на гласање, предсједавајући Џаферовић упознао је Дом да је Колегијум на јутрошњој 
сједници расправљао о овој иницијативи и одлучио да је претходно упути на расправу Уставно-
правној комисији, након чега би ишла на Дом. 

Предлог није усвојен – за је гласало 11, против 18, уздржало се 5 посланика. 
Даље се Дом изјаснио о предлогу Милорада Живковића – да се у дневни ред уврсти 

информација Министарства одбране о инспекцији извршеној у Касарни код Хан Пијеска.  
И уз овај предлог предсједавајући Дома рекао је да Дом није добио писану информацију, те 

подсјетио на излагање министра одбране на прошлој сједници Дома, који је казао да је рок за 
сачињавање информације 14. фебруар и да ће тада информација бити достављена Савјету министара, 
а по усвајању на Савјету министара, биће достављена Парламентарној скупштини. Нагласио је да 
информација Дому још није достављена, па је предлог дао на гласање. 

Предлог је усвојен. За су гласала 23, против 6, уздржало се 6 посланика.  
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На крају, Дом се изјаснио о предлогу Петра Кунића – да се у дневни ред уврсти Предлог 

закључка о обезбјеђењу директног ТВ преноса сједница Дома. 
Овај предлог такође је усвојен. За је гласало 27, 3 против и 5 посланика се уздржало.  
 
Пошто се гласало о свим предлозима за допуну дневног реда, предсједавајући Дома 

констатовао је да 52. сједница има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Записник са 51. сједнице Дома, 
2. Посланичка питања и одговори, 
3. Захатјев Савјета министара за разматрање Предлога закона о Јавном радио-телевизијском 

систему БиХ по хитном поступку, у складу с чланом 104. Пословника, 
4. Захтјев Савјета министара за разматрање Предлога закона о Служби за послове са 

странцима по хитном поступку, у складу с чланом 104. Пословника, 
5. Захтјев Савјета министара за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона 

о намјени и коришћењу дијела имовине коју је БиХ добила по Споразуму о питању 
сукцесије по хитном поступку, у складу с чланом 104. Пословника, 

6. Захтјев Савјета министара за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона 
о јавним набавкама по хитном поступку, у складу с чланом 105. Пословника, 

7. Предлог закона о поштама Босне и Херцеговине (друго читање), 
8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку БиХ (прво читање), 
9. Предлог закона о извршењу кривичних санкција, притвора и других мјера БиХ (прво 

читање), 
10. Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном тексту 

Закона о измјенама и допунама Закона о Централној банци БиХ, 
11. Разматрање: 

a)  Информације о свим актуелним и будућим мисијама припадника Оружаних снага 
БиХ, са Извјештајем Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику, 

b)  Информације о учешћу полицијских службеника у мировним мисијама, са 
Извјештајем Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику, 

12. Информација Савјета министара о реализацији Закључка Дома о измјенама и допунама 
Закона о акцизама (који је требало припремити до 31.01.2005), 

13. Извјештај о ревизији Агенције за рад и запошљавање, са Извјештајем Комисије за 
финансије и буџет, 

14. Информација Министарства одбране о спроведеној инспекцији Касарне у Хан Пијеску и 
евентуалој умијешаности војних лица у скривање оптужених за ратне злочине,  

15. Извјештај Комисије за људска права,  имиграцију, избјеглице и азил о посјети посланика 
Парламентарне скупштине БиХ Међународном кривичном суду за ратне злочине 
почињене на подручју бивше Југославије, 

16. Предлог закључка  о формирању Истражне комисије за утврђивање степена радијације 
осиромашеним уранијумом и посљедица на здравље грађана  у БиХ (Хаџићи, Хан Пијесак, 
Братунац, Мајевица и друге локације), 

17. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Европске конвенције о обештећењу жртава кривичних дјела насиља, 
b) Европске конвенције о преносу поступања у кривичним стварима, 
c) Европске конвенције о међусобном пружању правне помоћи у кривичним 

стварима, 
d) Конзуларне конвенције између Босне и Херцеговине и Републике Турске, и 
e) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Италије о узајамном 

регулисању међународног друмског превоза путника и терета, 
18. Предлог закључка Петра Кунића о обезбјеђењу директног ТВ преноса сједница Дома. 

 
Ад – 1: Записник са 51. сједнице Дома 
 
 Јозо Крижановић имао је интервенцију, да  на 2. страни, у његовом посланичком питању, 
умјесто “институцијама и посједницима” треба да стоји “институцијама и појединцима”.  
 С овом примједбом Записник са 51. сједнице усвојен је са 30 гласова за и једним против.  
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Ад – 2: Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Џаферовић констатовао је да је  Адем Хускић добио одговор од 
Обавјештајно-безбједносне агенције на питање постављено на 51. сједници. 
 Постављена су сљедећа нова питања: 
 
Хазим Фелић: 
 «Да ли Савјет министара шта чини, а  ако не, када ће узети у разматрање захтјев пензионера, 
држављана БиХ, који су своје пензије остварили у Републици Совенији, те их заштитити, с обзиром 
да не могу остварити право на здравствену заштиту нити у БиХ ни у Републици Словенији, а одскоро 
им је уведен и порез на пензију од 18 до 30%?» 
 
Бериз Белкић: 
 «Да ли је Министарство за људска права и избјеглице или нека друга институција Босне и 
Херцеговине у посједу извјештаја Европске комисије  за борбу против  расизма, односно етничке и вјерске 
дискриминације који су нарочито изражени у области образовања, запошљавања, рјешавања стамбених 
проблема и здравства?  
 Има ли се намјера, ако посједују тај извјештај, са његовим садржајем упознати законодавну и 
извршну власт и какве се мјере намјеравају предузети да се елиминишу ови најцрњи облици кршења 
људских права?» 
 
Иво Миро Јовић: 
 «Ја сам у прилици да поставим питање Федералном заводу за запошљавање и Агенцији за рад 
и запошљавање Босне и Херцеговине.  

Ове двије институције су намјенски формиране за обављање одређених дјелатности у области 
рада и запошљавања и сигурно да се огроман финансијски капитал тамо одлијева или распоређује. По 
мојим сазнањима, у Федералном заводу раде 62 запослена од чега је један хрватске националности!!!  
Зато питам ове двије институције: 

- Каква је национална структура ове двије институције и када ће то д се промијени?” 
 
Милорад Живковић:  
 “Ево већ двије године спомињемо чињеницу да и ова институција питања и одговора не 
функционише из једноставног разлога што немамо никога из министарстава да ту сједи и много би 
било једноставније да се само једном реченицом одговори на ова једноставна питања. 
 Моје питање је упућено Савјету министара, односно Институту за стандарде, метрологију и 
интелектуално власништво: 
 - Који су критеријуми за додјељивање лиценце за спровођење Закона о ауторским и сродним 
правима и ко је до сада добио ту лиценцу?” 
 
Винко Зорић:  
 “Прије двије или три седмице поставио сам питање везано за проблематику Лутрије Босне и 
Херцеговине. Добио сам одговор с којим, наравно, нисам задовољан и понављам питање које гласи: 
 - Ко су чланови Управног одбора Лутрије Босне и Херцеговине (њихова имена, презимена, а 
не националност и пол)? 
 - Кога је све Лутрија Босне и Херцеговине спонзорисала и коме је све давала донације у 2003. 
и 2004?” 
 
Сенија Капетановић:  
 “Моје питање односи се на Високи судски и тужилачки савјет Босне и Херцеговине: 
 - Како је Високи судски и тужилачки савјет БиХ пропустио да испоштује националну 
заступљеност код именовања судија и тужилаца у Приједору? Наиме, у Приједору није именован ни 
један судија, као ни тужилац из реда бошњачког народа.” 
 
Иво Лозанчић:  
 “Разлог моје пријаве за постављање питања је мој разговор с дијелом пословодства  
Електро-Босне Јајце прије неколико мјесеци, који су ме тада молили да овдје поставим питање везано 
за пљачку и подастрли су, наводно, и документацију с доказима о извршеној пљачки у Електро-Босни 
Јајце, а додатни мотив је и задње писање дневне и седмичне штампе о предузећу Електро-Босна о 
извршеној пљачки, гдје директно предсједник Управног одбора и директор предузећа и чланови 
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надзора оптужују за пљачку неку, наводно, фиктивну фирму регистровану у Лондону која је на 
превару, без улагања новца, постала већински власник уз помоћ ранијег пословодног одбора и 
опљачкала фирму Електро-Босна Јајце. Моје питање упућено је Савјету министара и оно гласи: 
 - Шта чини Савјет министара БиХ да прекине пљачку предузећа Електро-Босна Јајце?  Да ли 
ће им за полазну основу послужити изјаве предсједника Управног одбора г. Михаља, директора г. П. 
Станића и директора г. Градинчића и шта ће учинити у десетинама сличних или идентичних 
случајева у оба ентитета гдје нису реаговали надлежни у ентитетима?” 
 
Душанка Мајкић:  
 “Парламентарна скупштина Савјета Европе је, с циљем елиминисања свих облика дискриминације 
над женама и с циљем промовисања једнакости, предложила да се у што краћем року на ову тему поведе 
јавна расправа у свим земљама  на свим владама. У складу с тим, упућујем конкретно питање Савјету 
министара, а оно се своди на сљедеће: 
 - Шта је до сада урађено на промовисању једнакости сполова у БиХ, нарочито са аспекта 
примјене закона о равноправности полова? 
 - Докле се дошло с доношењем нових, измјеном постојећих закона ради усклађивања с 
одредбама Закона о равноправности полова: 
 - Да ли је коначно завршена процедура око формирања Агенције за равноправност полова и 
да ли је она кадровски и материјално способна да дјелује у складу с чланом 23. Закона о 
равноправности полова?” 
 
Момчило Новаковић: 
 “Која по реду је била вијест о избору Владе Републике Српске на дневнику Јавног телевизијског 
сервиса БиХ, односно БХТВ  15. фебруара 2005. године? 
 Ко је главни и одговорни уредник информативног програма, а ко реализатор те емисије? 
 Наиме, интересантно је да грађани БиХ, а тиме и Републике Српске, издвајају значајна 
средства, како за финансирање ТВБиХ, тако и ентитетских телевизија, односно РТВРС, и ваљда је за 
ту телевизију избор владе вијест, посебно имајући у виду сву проблематику која је била везана за 
избор те владе.” 
 
Ружа Сопта: 
 “Шта намјерава Савјет министара предузети у вези с конкурсом за додјелу фреквенција за 
емитовање РТВ програма, односно ТВ канала, који је расписала Регулаторна агeнција (РАК)? 
 Наиме, несхватљиво је да тај конкурс иде прије и ,у најбољем случају, упоредо са 
разматрањем Закона о ЈРТВ систему БиХ и који ће бити закључен прије него што се процедура 
заврши.  
 Да ли ће Вијеће тражити да се тај конкурс поништи или продужи до послије усвајања 
споменутог закона?” 
 
Селим Бешлагић:  
 “Када ће Управа за индиректно опорезивање кренути са штампањем и издвањем државних 
административних такси?” 
 
Ад – 3:  Захтјев Савјета министара за разматрање Предлога закона о Јавном  
              радиотелевизијском  систему БиХ по хитном поступку, у складу 
              с чланом 104. Пословника 
 
 У оквиру ове тачке дискутовали су посланици Клуба ХДЗ – Демокршћани Иво Миро Јовић, 
Винко Зорић, Ружа Сопта и Мартин Рагуж. Сви су изразили незадовољство садржином закона, 
рекавши, између осталог, да је дискриминирајући те да заслужује не само редовну процедуру већ и 
јавну расправу.  
 Послије дискусије, предсједавајући Дома захтјев предлагача дао је на гласање. 
 За је гласало 20, против 4, уздржало се 7 посланика. По ентитетима, из Републике Српске за је 
гласало 12, из Федерације БиХ 8 посланика.  
 Како није било ентитетске већине из Федерације, спроведен је поступак усаглашавања у 
Комисији Колегијума, гдје није постигнута сагласност. Затим је извршен други круг гласања.  
 У другом кругу гласања из Федерације БиХ против је гласало 7 посланика, што није 2/3, па је 
предсједавајући констатовао да је усвојен захтјев Савјета министара да се Предлог закона о Јавном 
радио-телевизијском систему разматра по хитном поступку, у складу с чланом 104. Пословника. 
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Ад – 4. и 5.  
 
 Дом је без дискусије усвојио захтјеве Савјета министара да се по члану 104. Пословника 
разматрају:  

- Предлог  закона о Служби за послове са странцима  (за гласало 30, против један, уздржан 
један) и 

- Предлог закона о измјенама и допунама Закона о намјени и коришћењу дијела имовине 
коју је БиХ добила по Споразуму о питању сукцесије (за гласало 30, против 3, уздржан 
један).  

 
Ад – 6: Захтјев Савјета министара за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама  
             Закона о  јавним набавкама по хитном поступку, у складу с чланом 105. Пословника 
 
 Без дискусије, Дом је усвојио захтјев за хитни поступак, по члану 105. Пословника. За захтјев 
је гласало 28 посланика, против је гласао један, уздржало се 5 посланика. 
 У дискусији о Предлогу закона учествовао је Јозо Крижановић. Рекао је да је гласао против 
захтјева и да ће гласати и против закона, јер је дошло до пробијања рока за формирање Агенције за 
јавне набавке, а на сједници чак нема никога од предлагача да објасни разлоге због којих рок није 
испоштован.  
 Послије ове дискусије, Дом је, са 26 гласова за, 2 против и 5 уздржаних, усвојио Закон о  
измјенама и допунама Закона о  јавним набавкама. 
 
Ад – 7: Предлог закона о поштама Босне и Херцеговине (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је, поред осталог, рекао да је надлежна комисија 
усвојила 13 амандмана и да је у пленарној фази три амандмана на амандмане Комисије поднио Изет 
Хаџић.  
 У дискусији је учествовао Милорад Живковић, а затим се Дом изјаснио о сва три амандмана 
Изета Хаџића.  
 За Амандман I гласало је 16, против 16, уздржала се 2 посланика. 
 За Амандман II гласало је 15, против 15, уздржала се 2 посланика 
 За Амандман III гласало је 15, против 16, уздржала се 2 посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да амандмани нису усвојени, па је на гласање дао Предлог 
закона.  
 За Предлог закона гласао је 21, против 11, уздржала су се 2 посланика. По ентитетима, из 
Федерације за је гласало 8, из РС 13.  
 Због недостатка ентитетске већине извршено је усаглашавање у Комисији Колегијума, при 
чему није било сагласности, па се прешло на гласање у другом кругу. 
 У другом кругу из Федерације против је гласало 13, што је мање од 2/3. 
 Предсједавајући је констатовао да је у Представничком дому усвојен Закон о поштама Босне 
и Херцеговине. 
 
Ад – 8: Предлог закона о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку БиХ 
             (прво читање) 
 
 Основне уводне напомене о Предлогу закона дао је предсједавајући Џаферовић. Између 
осталог, рекао је да је надлежна комисија подржала Предлог закона у предложеном тексту и да ни у 
комисијској фази није било амандмана.  
 Није било дискусије, па је Предлог закона усвојен прво у првом читању – за су гласала 32, 
уздржала су се 2 посланика.  
 Са 33 гласа за и једним уздржаним усвојен је предлог да се Предлог закона разматра и у 
другом читању.  
 Ни у другом читању није било дискусије.  
 Дом је у предложеном тексту усвојио Закон о измјенама и допунама Закона о кривичном 
поступку. За су гласала 33 , а уздржао се један посланик.  
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Ад – 9: Предлог закона о извршењу кривичних санкција, притвора и других мјера БиХ 
             (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Џаферовић рекао је да је надлежна комисија усвојила 
37 амандмана, а да у пленарној фази нема амандмана.  
 Није било дискусије. Предлог закона усвојен је у првом читању са 33 гласа за и једним 
уздржаним. 
 Усвојен је и предлог да се пређе одмах у друго читање – за је гласало 27, против 2, уздржала 
су се 3 посланика.  
 Није било дискусије ни у другом читању. 
 Са 29 гласова за, једним против и 2 уздржана усвојен је Закон о извршењу кривичних 
санкција, притвора и других мјера. 
 
Ад – 10: Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о идентичном  
               тексту Закона о измјенама и допунама Закона о Централној банци БиХ 
 
 Без дискусије, Дом је усвојио Извјештај Заједничке комисије о настојању за постизање 
споразума о идентичном тексту Закона о измјенама и допунама Закона о Централној банци Босне и 
Херцеговине.  
 
Ад – 11: Разматрање: 

a) Информације о свим актуелним и будућим мисијама припадника Оружаних снага 
БиХ, са Извјештајем Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику, 

b) Информације о учешћу полицијских службеника у мировним мисијама, са 
Извјештајем Заједничке комисије за одбрамбену и безбједносну политику. 

 
У дискусији поводом предметних информација учествовали су: Бериз Белкић и Иво Миро 

Јовић.  
Предсједавајући Џаферовић скренуо је пажњу да се информације примају к знању, па је Дом 

позвао на изјашњавање. 
Са 29 гласова за и 2 уздржана, Дом је примио к знању информације из ове тачке дневног реда.  

 
Ад – 12: Информација Савјета министара о реализацији Закључка Дома о измјенама и  
               допунама Закона о акцизама (који је требало припремити до 31.01.2005) 
 
 У дискусији поводом ове тачке дневног реда учествовали су: Златко Лагумџија, Момчило 
Новаковић, Сеад Авдић, Јозо Крижановић, Сеада Палаврић, Ненад Мишић, Винко Зорић, Петар 
Кунић, Бериз Белкић и Љиљана Милићевић.  
 Након дискусије, усвојен је сљедећи 
 

З А К Љ У Ч А К 
 1. Питање измјена и допуна Закона о акцизама Босне и Херцеговине биће тачка дневног реда на 
наредној сједници Представничког дома. 
 2. Од Савјета министара тражи се да достави писану информацију у вези с припремама Предлога 
закона о измјенама и допунама Закона о акцизама Босне и Херцеговине и да ово питање сматра ургентним за 
рјешавање.  
 
Ад – 13: Извјештај о ревизији Агенције за рад и запошљавање, са Извјештајем Комисије  
               за финансије и буџет 
 
 У оквиру ове тачке дискутовали су: Бериз Белкић, Ружа Сопта, Иво Миро Јовић, Петар 
Кунић, Винко Зорић и Сеад Авдић.  
 Након дискусије, усвојен је сљедећи 
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З А К Љ У Ч А К 

 1. Усваја се Извјештај о ревизији Агенције за рад и запошљавање, као и Извјештај Комисије 
за финансије и буџет о разматрању Извјештаја о ревизији, са сљедећим препорукама: 

- Хитно је потребно спровести процедуру избора директора Агенције и успоставити  
       Савјетодавни одбор, 
- Завршити имплементацију записника о преузимању имовине Завода за запошљавање 

БиХ, те сачинити почетни биланс, 
              -    Хитно ријешити статус затечених финансијских средстава преузетих од Завода за 
запошљавање БиХ и утврдити  намјену њиховог коришћења.  

2. Тражи се од Савјета министара да Представничком дому поднесе извјештај о раду Агенције 
за рад и запошљавање у 2004. години. 
 
 
Ад – 14: Информација Министарства одбране о спроведеној инспекцији Касарне у Хан  
               Пијеску и евентуалој умијешаности војних лица у скривање  оптужених за ратне  
               злочине 
 
 Предсједавајући Џаферовић у уводу је рекао да је Дом ову тачку уврстио иако још 
информацију нисмо добили. Поновио је да је на прошлој сједници министар одбране рекао да ће 
информација бити завршена до 14. фебруара и да ће је прослиједити Савјету министара, па ће тек кад 
прође процедуру у Савјету министара бити достављена Дому. Констатовао је да је сједници присутан 
министар Радовановић, те ако има нешто ново мимо овога што је он рекао, може узети ријеч.  
 Министар Радовановић сложио се с констатацијом предсједавајућег Дома, па није узео ријеч. 
 Милорад Живковић је у својој дискусији, поред осталог, изразио жаљење што се на овакав 
начин комуницира, па је подсјетио на неспоразум на прошлој сједници, када је од Министарства 
одбране у току сједнице стигло обавјештење у вези с Информацијом, те нагласио да се тачка не би ни 
тражила да је то стигло дан раније. Запитао је да ли и овога пута има неспоразума, да ли постоји 
писана информација  и да ли је и посланици могу добити, будући да медији о томе већ јављају.  
 Још је дискутовао Момчило Новаковић, а затим је министар одбране одговорио на питања из 
дискусије. Поред осталог, рекао је да је Информација 14. фебруара достављена Високом 
представнику, Предсједништву БиХ и Савјету министара БиХ. Рекао је да јесте неспоразум у 
чињеници колико је времена потребно да материјал дође од Министарства до Секретаријата и да 
очекује да ће Информацију Парламент добити у року од седам дана. Нагласио је да нема намјеру 
било шта скривати из тог материјала, а оно што се појавило у медијима је врло сажет дио извјештаја 
да би се задовољило интересовање медија, рекао је, између осталог, министар одбране Никола 
Радовановић. 
 Предсједавајући Дома захвалио је министру одбране и рекао да  ће се Колегијум, када 
Информација стигне у Парламент, према њој односити у складу с Пословником, као и према сваком 
документу који се Парламенту достави.  
 
Ад – 15: Извјештај Комисије за људска права,  имиграцију, избјеглице и азил о посјети  
               посланика Парламентарне скупштине БиХ Међународном кривичном суду за  
               ратне злочине почињене на подручју бивше Југославије 
 
 Милош Јовановић говорио је у име Комисије која је посјетила Суд у Хагу, а затим је вођена 
дужа дискусија у којој су учествовали: Бериз Белкић, Мартин Рагуж, Ружа Сопта, Шефик Џаферовић, 
Љиљана Милићевић,Тихомир Глигорић, Сеад Авдић, Винко Зорић, Сенија Капетановић, Мухамед 
Морањкић и Мирсад Ћеман.  
 Сумирајући дискусију, предсједавајући Џаферовић предложио је да Дом усвоји сљедећи 
закључак: 
 Задужује се Комисија за људска права, имиграцију, избјеглице и азил да обави 
консултације са Министарством правде, Министарством иностраних послова, Тужилаштвом и 
Судом Босне и Херцеговине, те да након тога, имајући у виду и дискусију која је о Извјештају 
вођена, Дому достави иновирани извјештај. 
 Приликом гласања предлог овог закључка није добио ентитетску већину – за је гласало 18, 
против 7, уздржала су се 3 посланика. По ентитетима, из Федерације за је гласало 14, из Републике 
Српске 4.  
 Пресједавајући је рекао да није присутан трећи члан Колегијума, па ће се усаглашавање 
извршити накнадно.  
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Ад – 16: Предлог закључка  о формирању Истражне комисије за утврђивање степена радијације  
                 осиромашеним уранијумом и посљедица на здравље грађана  у БиХ (Хаџићи, Хан Пијесак,  
                 Братунац, Мајевица и друге локације) 
 
 Предлог закључка образложила је Јелина Ђурковић, као предлагач. 
 У дискусији су учествовали: Милош Јовановић, Милорад Живковић, Јелина Ђурковић, Абдулах 
Накаш, Сеад Авдић, Мартин Рагуж, Тихомир Глигорић, Мухамед Алтић и Душанка Мајкић.  
 Прихваћен је предлог из дискусије да се у Предлогу закључка брише текст у загради “Хаџићи, Хан 
Пијесак, Братунац, Мајевица и друге локације), као и да Комисија има девет чланова.  
 С овим измјенама усвојен је Закључак о формирању Истражне комисије. За је гласало 26, уздржала су 
се 2 посланика. 
 Са 27 гласова за и једним уздржаним у Истражну комисију изабрани су: Абдулах Накаш, Винко 
Зорић, Јелина Ђурковић, Љиљана Милићевић, Мехмед Суљкановић, Милорад Живковић, Мубера 
Ушановић, Наџида Млаћо и Иво Лозанчић.  
 
Ад – 17: Давање сагласности за ратификацију: 

a. Европске конвенције о обештећењу жртава кривичних дјела насиља, 
b. Европске конвенције о преносу поступања у кривичним стварима, 
c. Европске конвенције о међусобном пружању правне помоћи у кривичним стварима, 
d. Конзуларне конвенције између Босне и Херцеговине и Републике Турске, и 
e. Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Италије о 
      узајамном регулисању међународног друмског превоза путника и терета. 
 

У оквиру ове тачке није било дискусије, па је Дом једногласно дао сагласност за 
ратификацију наведених аката.  
 
Ад – 18: Предлог закључка Петра Кунића о обезбјеђењу директног  
               ТВ преноса сједница Дома 
 
 Такође није било дискусије о Предлогу закључка Петра Кунића. 
 Дом је, са 21 гласом за, 2 против и 2 уздржана, усвојио Закључак који гласи: 
 “Позива се Јавни радио-телевизијски сервис Босне и Херцеговине да обезбиједи техничке 
услове за директан ТВ пренос сједница Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине.  
 
 Овим је реализован дневни ред 52. сједнице. 
 Сједница је завршена у 17,55 часова. 
 
 Саставни дио Записника је транскрипт 52. сједнице Представничког дома.  

   
 
                СЕКРЕТАР                            ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                               ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                                    Шефик Џаферовић 
 
 

      


